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§179

Remiss: Tågstrategi 2040 (RUN/405/2023)

Sammanfattning
Norrtåg AB har under de senaste åren arbetat med att ta fram ett förslag till gemensam 
tågstrategi för de fyra norra länen. Arbetet har resulterat i dokumentet Norrtåg 2040 – En 
tågstrategi, som nu skickats ut på remiss till berörda regioner. Remissen ska besvaras senast 
31 oktober 2023. De färdiga förslaget till strategi kommer därefter skickas ut till berörda 
organisationer i de fyra länen för fastställelse senast i februari 2024.

Tågstrategi 2040 är en samlad beskrivning av förutsättningarna för persontåg i norra Sverige 
fram till 2040. Mycket stora investeringar i Norrbotniabanan, Ådalsbanan men också andra 
investeringar förändrar förutsättningarna stort. Flera trafik- och omvärldsanalyser har gjorts 
som en grund för strategin. I remissmissivet anges att Norrtåg AB önskar svar på följande 
frågeställningar:

1. Visionen i Tågstrategi 2040 är att Norrtåg är ett gemensamt trafiksystem där helheten är 
viktig och där de befintliga stråken i basutbudet ska utvecklas mot frekvent timmestrafik när 
förutsättningarna finns? Delar ni bilden av att utveckling av det befintliga basutbudet är den 
prioriterade frågan?

2. Norra Sverige står inför enorma förändringar de kommande 10–15 åren, både när det gäller 
samhällsutveckling, näringslivets utveckling och järnvägens utveckling. Norrtåg har 
identifierat fyra trender som kommer att få en stor påverkan på norra Sverige de kommande 
åren. Delar regionen/RKM bedömningen av utvecklingen i regionerna avseende utvecklingen 
av ortsstruktur, arbetsmarknad och områden för större arbetspendling?

3. Persontåg utgör tillsammans med framför allt buss och flyg ett samlat 
kollektivtrafiksystem. De olika trafikslagen har olika fördelar och funktioner och kompletterar 
varandra men konkurrerar samtidigt. Vilken betydelse har tåget för er regions framtida 
utveckling?

4. Överensstämmer Tågstrategi 2040 med övriga mål- och styrdokument i er region och 
hänger tågstrategin ihop med de trafikförsörjningsprogram som finns?

5. I Tågstrategi 2040 är synen på pendlingstrafik att denna kan etableras i framtiden om 
förutsättningarna är rätt, där trafiken måste vara tät (1–2 dubbelturer per timme) och att ett 
tydligt val mellan buss och tåg på en sträcka görs. Vilka sträckor ser ni skulle kunna vara 
intressanta i er region i framtiden?

6. Övriga synpunkter.
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Remissen kommer att besvaras av Region Jämtland Härjedalens kollektivtrafiknämnd som 
ansvarig för kollektivtrafikfrågorna i regionen. Då flera av frågorna ovan tangerar regionala 
utvecklingsnämndens ansvar för de regionala utvecklingsfrågorna i regionen har ett förslag till 
yttrande arbetats fram gemensamt av de båda nämndernas verksamheter.

Utifrån ett regionalt utvecklingsperspektiv har följande aspekter lyfts fram i svaret:
 - Kollektivtrafiken som en bärande faktor för kompetensförsörjningen
 - Klimatomställning och fossilfritt 2030

Förslag till beslut
Regionala utvecklingsnämnden ställer sig bakom kollektivtrafiknämndens förslag till yttrande 
gällande Norrtåg AB:s remiss Tågstrategi 2040.
 
Yrkanden
Catarina Espmark (M): Yrkar att följande inspel lämnas till kollektivtrafiknämnden inför 
fastställande av yttrandet:
1. Förtydligande att detta är en Vision och inte en strategi.
2. Dokumentet ska kompletteras med en utredning inför kommande fordonsbeställning som 
även innefattar trafikutvecklingen före 2030.
3. Dokumentet ska kompletteras med en redogörelse för modellen och beräkningsgrunderna 
för den statliga finansieringen till Norrtåg.
4. Om Inlandsbanan ska ingå i Norrtågs tågstrategi så måste Inlandsbanans perspektiv 
beaktas. 
 
Ajournering
Sammanträdet ajourneras 16:15-16:20.
 
Yrkanden
Elise Ryder Wikén (M): Bifall till Catarina Espmarks yrkanden.
 
Jenny Sellsve (S): Avslag till Catarina Espmarks yrkande, punkt 1 och 2. Bifall till punkt 3 
och 4.
 
Jörgen Larsson (C): Bifall till Catarina Espmarks yrkanden.
 
Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Catarina Espmarks yrkande punkt 1, och finner att det 
avslås. 
Ordförande ställer proposition på Catarina Espmarks yrkande punkt 2, och finner att det 
avslås. 
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Ordförande ställer proposition på Catarina Espmarks yrkande punkt 3, och finner att det 
antas. 
Ordförande ställer proposition på Catarina Espmarks yrkande punkt 4, och finner att det antas.
Ordförande ställer proposition på regiondirektörens förslag med beslutade tillägg, och finner 
det antaget.

Beslut
1. Följande inspel lämnas till kollektivtrafiknämnden inför fastställande av yttrandet:

1. Dokumentet ska kompletteras med en redogörelse för modellen och 
beräkningsgrunderna för den statliga finansieringen till Norrtåg.
2. Om Inlandsbanan ska ingå i Norrtågs tågstrategi så måste Inlandsbanans perspektiv 
beaktas. 

2. Regionala utvecklingsnämnden ställer sig i övrigt bakom kollektivtrafiknämndens 
förslag till yttrande gällande Norrtåg AB:s remiss Tågstrategi 2040.

Reservationer
Elise Ryder Wikén (M), Catarina Espmark (M), Leif Danielsson (M), Jörgen Larsson (C) och 
Annika Lindström (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Catarina Espmarks yrkande 
punkt 1 och 2.

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse Remiss: Tågstrategi 2040
 Förslag: Yttrande gällande remiss Tågstrategi 2040 (KTN/61/2023)
 Remissmissiv: Tågstrategi 2040 (KTN/61/2023)
 Norrtåg 2040 - En tågstrategi (Remissupplaga) (KTN/61/2023)

Paragrafen är justerad
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